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   Informace z 5. zasedání  
     Předsednictva Rady vysokých škol  

konaného 20. června 2024  
 
 
Zasedání probíhalo prezenční a on-line formou. Maximální počet přítomných členů Předsednictva byl 35. 

Zasedání se zúčastnili hosté: 

• PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. – náměstek ministra pro vědu, výzkum a inovace 
• PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. – vrchní ředitel sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF 
• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. – vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu  
• prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D. – místopředseda ČKR pro oblast tvůrčích činností 
• doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D. – místopředseda ČKR pro záležitosti ekonomické a sociální 
• prof. RNDr. Jan Vondráček, Ph.D. – člen Akademické rady AV ČR  
• Ing. Radim Ryška, Ph.D. – ředitel Centra pro studium vysokého školství   
• RNDr. Petr Dolanský – místopředseda Vysokoškolského odborového svazu  

 
Schválený program: 

1. Zahájení 
2. Vystoupení ministra pro vědu, výzkum a inovace Marka Ženíška 
3. Zprávy z Užšího předsednictva Rady VŠ (prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.) 
4. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník) 
5. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů (doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.) 
6. Vystoupení hostů 
7. Zprávy z reprezentativní komise (doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.) 
8. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík) 
9. Různé 

 

1. Zahájení  
Zasedání zahájil předseda prof. Tomáš Kašparovský a uvítal všechny přítomné. Následně předsedající  
prof. Jiří Skládanka představil program zasedání, návrhovou komisi a požádal členy Předsednictva Rady VŠ  
o hlasování.  
 
Předmět hlasování:  
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje program 5. zasedání Předsednictva Rady vysokých škol. 
 
Program byl schválen optickou většinou přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování 
nezdržel.   
 
Předmět hlasování: 
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje návrhovou komisi ve složení: členové Užšího předsednictva,  
doc. Dr. Ing. Vlasta Radová, RNDr. Pavel Popela PhD, doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D. a JUDr. Ing. Mgr. 
Marek Hodulík. 
 
Návrhová komise byla schválena optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.   
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2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol   
 
Prof. Tomáš Kašparovský seznámil účastníky se zprávami z Užšího předsednictva Rady VŠ a prof. Michaela 
Hrubá navázala informacemi o jednání komise pro hodnocení VaV.  
 
Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 

4. Zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol 
Ing. Michal Farník seznámil účastníky se zprávami ze Studentské komory Rady VŠ a seznámil přítomné  
s návrhem vzorového vnitřního předpisu „Standard školitelky/školitele v doktorském studiu“, zpracovaným 
Studentskou komorou Rady vysokých škol a Českou asociací doktorandek a doktorandů. 
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol. 
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol se seznámilo s dokumentem Standard školitele/školitelky v doktorském 
studiu předloženým Studentskou komorou Rady vysokých škol a podporuje jeho sdílení jako nezávazného 
podkladového materiálu pro diskusi na vysokých školách při zavádění vlastních standardů, popř. předpisů. 
 
Usnesení bylo přijato 20 hlasy přítomných členů, 4 členové hlasovali proti, 11 členů se hlasování zdrželo.   
 

5. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů 
Doc. Jan Janoušek informoval přítomné o jednání a výstupů z Fóra předsedů akademických senátů. 
 
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy Fóra předsedů akademických senátů. 
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
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6. Vystoupení hostů 
Na 5. zasedání Předsednictva Rady VŠ vystoupili hosté:  
PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. – náměstek ministra pro vědu, výzkum a inovace 
Pan náměstek informoval přítomné zejména o plánovaném rozpočtu na vědu a výzkum, plánovaných 
novelách vysokoškolského zákona a Metodice 25+. Průběžně ho doplňoval pan rektor prof. Ing. Libor Čapek, 
Ph.D. (místopředseda ČKR pro oblast tvůrčích činností) a navázal na něj problematikou financování vysokých 
škol.    
 
PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. - vrchní ředitel sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF 
Pan vrchní ředitel informoval o zapojení ČR do rekonstrukce Ukrajiny, o aktuálních informacích k OP JAK   
a připravovaných výzvách a podal informace o Cohesion Reportu.  
 
Ing. Radim Ryška, Ph.D. - ředitel Centra pro studium vysokého školství   
Pan ředitel poděkoval především za možnost prezentovat a krátce pohovořil o výsledcích projektu 
Eurograduate. Rovněž nabídl realizaci vnějšího hodnocení kvality výuky na vysokých školách ze strany CSVŠ. 
 
prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. – vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu  
Paní vrchní ředitelka informovala mj. o přípravách rozpočtu vysokého školství na rok 2025, průběhu včerejšího 
jednání reprezentativní komise a procesech projednávání novel vysokoškolského zákona.  
 

7. Informace z reprezentativní komise (doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.) 
Doc. Irena Benešová informovala přítomné o jednání z reprezentativní komise.  
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol podporuje navýšení finančních prostředků pro rok 2025 o slibovaných  
6 mld. Kč oproti finanční alokaci pro rok 2024, částečně snižující strukturální dluh 10 mld. Kč, a dále žádá 
zahrnout do střednědobého výhledu na roky 2026 a 2027 každoroční navyšování finančních prostředků  
o minimálně obdobnou částku.  
 
Usnesení bylo přijato všemi přítomnými, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  

8. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík) 
JUDr. Marek Hodulík informoval přítomné o procesu projednávání novely zákona o vysokých školách.   
 
Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol důrazně vyzývá politickou reprezentaci, aby při projednávání návrhu 
novely zákona o vysokých školách (Sněmovní tisk č. 660/0), jejímž hlavním záměrem je reforma 
doktorského studia a některé další technické změny, nebyly přijímány žádné zásadní pozměňovací návrhy 
zasahující do samosprávy, struktur, řízení a hodnocení kvality vysokých škol. Jedná se o komplexní a 
komplementární problematiku, přičemž jakékoli dílčí zásahy do těchto oblastí mohou vést ke značné 
destabilizaci ve fungování vysokých škol. 
 
Usnesení bylo přijato 31 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
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Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol v souvislosti se zaslaným návrhem tzv. akreditační novely zákona  
o vysokých školách vyjádřilo důrazný nesouhlas s tím, v jakém termínu byl zaslán, a to po opakovaných 
žádostech o včasnou a konkrétní diskusi na půdě Rady vysokých škol, a obavu z velmi krátkého a termínově 
velmi nevhodného připomínkového řízení. Předsednictvo Rady vysokých škol v návaznosti na předchozí 
diskuse se zástupci NAU a MŠMT žádá o stanovení časového harmonogramu pro projednání komplexní 
novely o akreditacích tak, aby mohla být důstojně projednána v reprezentacích VŠ, akademických obcích 
a managementech VŠ a bylo možné ji připomínkovat a zaujmout stanovisko na dalším jednání Rady 
vysokých škol 19. 9. 2024.  
 
Usnesení bylo přijato 31 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Legislativní komise. 
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 
 

9. Různé 
Prof. Michaela Hrubá v návaznosti na přednesené informace o projednání Plánu realizace Strategického 
záměru pro oblast vysokých škol pro rok 2025 navrhla následující usnesení. 
 
Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol se seznámilo s návrhem Plánu realizace strategického záměru pro 
oblast vysokých škol pro rok 2025, který s ohledem na jeho rozpracovanost považuje za informativní, a je 
připraveno se k němu vyjádřit poté, co bude dopracován. Předsednictvo Rady vysokých škol na 
doporučení Komise pro strategie a rozvoj ve vysokém školství ukládá předsedovi Rady vysokých škol, aby o 
uvedeném stanovisku informoval MŠMT.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kompletní záznam jednání bude k dispozici v členské sekci na www stránkách Rady vysokých škol. 
Nejbližší zasedání Sněmu Rady vysokých škol se bude konat dne 19. září 2024 v Brně.  
Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 17. října 2024. 

http://www.radavs.cz/
http://www.radavs.cz/
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